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Setkání nad strategií MAS Lípa pro venkov, z.s. pro období 2021 – 2027 

Téma: Veřejná správa 

Datum konání: 8. 12. 2020 

Místo konání: Potěhy, budova OÚ 

Přítomni: viz prezenční listina 

Jednání se konalo od 15 hod. v budově OÚ v Potěhách. 

Na začátku setkání účastníci definovali svá očekávání. Dále byla formou řízené diskuze provedena 

základní SWOT analýza území. Byla definována pozitiva a negativa dané oblasti a účastníci diskutovali 

nad problémy, které z debaty vyplynuly. Současně se pokusili o definování jejich řešení. Závěrečná 

část byla věnována shrnutí výsledků a identifikaci nejpalčivějších problémů.  

 

POZITIVA 

◦ DSO funguje - konají se pravidelná setkání, funguje výměna zkušeností 

◦ Společný postup v problematice odpadů a veřejné dopravy 

◦ Obce spadají do stabilizovaného venkova – Hostovlice (narůstá počet obyvatel) 

◦ DSO nemá výrazné centrum (Potěhy/Tupadly), strategická poloha v zázemí Čáslavi – 

perspektivní území 

◦ Silná zemědělská produkce – to může být i nevýhodou 

◦ Potenciál pro CR, součást TOKUKO – vazba na zámek Žleby, nový pivovar Tupadly 

 

NEGATIVA 

◦ Propad financování obcí  

◦ Nebezpečí nekontrolovatelného rozvoje - satelitní městečka (Tupadly) 

◦ Do území probíhá stěhování z Čáslavi a současně z vysídlovaných oblastí při hranicích kraje  

◦ Tlak na sociální infrastrukturu – hlavně MŠ – Tupadly, Potěhy plná kapacita 

◦ Lesnaté území jen na J okraji, velké půdní bloky  

◦ Lesnaté území jen na J okraji, velké půdní bloky  
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VEŘEJNÁ DOPRAVA A OBSLUŽNOST 

◦ Dopravní obslužnost - území postupuje společně (smlouvy samostatně), dopravci – Arriva 

◦ Na S a V území železniční trať Pha – HB, doprava do zaměstnání (dojezd do Čáslavi) 

◦ Nedostatečná P+R zóny v Čáslavi – pozemky SŽDC 

◦ Spojení na Prahu, Čáslav i KH dobré  

◦ O víkendu jezdí linka na Zbýšov – (Adamov),  ale lidé málo využívají 

◦ SID - snaha o integraci dopravy 

◦ Taxík pro seniory – není poptávka v území 

 

KOMUNIKACE 

◦ Poloha mezi II/38 a II/338 – relativně dobrý stav 

◦ Místní komunikace – špatný stav, těžká zemědělská technika –dotace MMR 

◦ Cyklotrasy – významná č.1 (EV4) Čáslav - Žleby – vedena po sil. III třídy a dále 0117 – chybí 

propojení na Zbraslavicko, spíše spád na Železné hory  

◦ Cyklostezky – (Potěhy - Horky)   

◦ Využít nově vzniklé komunikace v KPÚ – přednost v realizaci má propojení mezi nejbližšími 

sídly – Tupadly mají navrženou KPÚ 

◦ Lesní cesty – z Adamova na Potěhy důležitá 

◦ Chodníky - spíše ve větších obcích v souběhu s krajskými komunikacemi, Tupadly mají hotovo 

komplet, Potěhy mají projekt – mají hotovo na Tupadly, projekt směr na Vrdy  

◦ Na malých obcích neekonomické - Adamov, Hostovlice,  

◦ Opravy mostů – Tupadly mají kamenný most (mezi TupadlyxPotěhy) – přetěžován, Drobovice 

– most – v jakém stavu? 

 

VEŘEJNÁ SPRÁVA 

◦ Internet – obce řeší sami pomocí wifi – řada poskytovatelů Tlapnet, O2, Foxlink - chybí 

vysokorychlostní  int.  

◦ Vysokorychlostní  internet – jednání s MPO  - agenti, zajímavé pro obce od 300 obyvatel – 

agenti (Štumpf) – jsou na to v plánu dotace 

◦ Dotace na bezdrátový rozhlas – v rámci protipovodňových opatření  - Tupadly mají 

bezdrátový, rekonstrukce (bezdrát) potřebuje Adamov, Potěhy částečně bezdrát,  

◦ Webové stránky splňují přístupnost webu – majoritní poskytovatel Galileo, s.r.o.,  
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◦ Tiskoviny – Tupadly a Potěhy čtvrtletník 

◦ Elektronické úřední desky –  není zájem 

◦ Pokračuje omezování služeb – (Tupadly Pošta Partner), Hostovlice pošta 

◦ Mapové portály – územní plán (aktualizace, digitalizace) – Geoobec 

◦ Obchod – do Adamova zajíždí pojízdná prodejna 

 

ŠKOLSTVÍ 

◦ Kapacitní problémy MŠ – Potěhy mají plno – neuvažují o navýšení, Tupadly – navýšení o 10 

dětí 

◦ Dětské skupiny - nejsou 

◦ Potřeba  běžné rekonstrukce bez vazby na KK – ZŠ Potěhy (běžné udržovací práce, rozvody, 

atd. – PRV), učebny ne 

◦ Rekonstrukce tělocvičny ZŠ Potěhy  

◦ Nedaří se vytvořit z venkovských škol centra celoživotního vzdělávání   

◦ Problémy s distanční výukou v současné situaci  – nebyl problém 

◦ Možnost využít peníze z MŠMT ČR = na počítače + google meet, aby mohli fungovat online – 

Potěhy pořídily 

 

ZDRAVOTNICTVÍ A SOCIÁLNÍ PÉČE 

◦ Systém základní zdravotní péče - stanice RZP (Čáslav) – nemocnice Čáslav  

◦ Všeobecný lékař - Potěhy 

◦ Stomatolog – všude problém, Čáslav má také problém  

◦ Dotace na ordinace nepomohou je třeba změna systému/ bezplatné školství 

◦ Tlačit na KÚ na změnu pravidel    

◦ Specializované ordinace – Čáslav  

 

◦ Zpracován nový plán soc. služeb – snaha o rozšíření SS na venkov – Diakonie Čáslav, Anima – 

snaha o výjezdy za klienty do obcí 

◦ Komunitní centra – musí být sociální služba – Tupadly – komunitní centrum v nevyužité 

budově zapsané jako památka 

◦ Stárnutí populace = vyšší  poptávka = příspěvky obcí 
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◦ Sociální byty – Potěhy mají  byty, mají studii – v roce 2021 st. povolení, realizace 2021, 

možnost využít  dotaci na projektovou dokumentaci SK 

 

VOLNOČASOVÉ AKTIVITY 

◦ Kroužky pro děti – spolupráce s DDM KH jinde málo – nemají prostory 

◦ Shromažďovací  prostory - rekonstrukce prostor  spolků 

◦ Hasiči – vybavení na zásah (JPO 3 a 5)  

◦ Spolkové prostory v hasičárně , oblast volnočasových aktivit – obnova hasičáren – 

rekonstrukce v Potěhách (přes IROP) 

◦ Chátrající  sokolovny nemají 

◦ Sportovní oddíly –chybí odpovídající zázemí – oprava kabin  

◦ Dotace na sportoviště – budou prostředky z REACT EU 

◦ Herní prvky pro děti a seniory (dětská a fitnes hřiště) – solitérní prvky – Potěhy mají žádost v 

MAS (čl. 20), Tupadly – workout, Potěhy - altán 

◦ Hostovlice – chtějí spolkové zázemí pro myslivce 

 

PAMÁTKY  

◦ Stav památek – Tupadly zámek, Potěhy kostel , Schořov kaple, Bratčice interiér kostel 

◦ Tisá skála, bojiště u Bratčic 1620 

◦ Velký problém jsou venkovské kostely – nemají využití,  hrozí převod na obec  

◦ Hřbitovní  zdi  a hřbitovy vůbec – Potěhy hotovo 

◦ Drobné sakrální památky vcelku v dobrém stavu  

◦ Možná kombinace dotací na památky z IROP i PRV 

◦ Společná propagace v rámci Turistické oblasti KU – KO 

 

TECHNICKÁ INFRATRUKTURA 

◦ Voda - vodovody – Potěhy budují  rozšíření vodní řád –  Adamov je zavodněný (VHS), 

Hostovlice dotace –voda, kanalizace, ČOV – projekt v realizaci 

◦ Splašková kanalizace – je většinou vybudovaná  

◦ Alternativa v systému DČOV – výhodou zhruba 1/10 nákladů – Adamov využije 
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◦ Elektřina do země – problém veřejné osvětlení – poplatky za uložení do obecních pozemků – 

budou dělat Potěhy – komplet rekonstrukce, Adamov pořešeno, Hostovlice zájem –nejsou 

peníze) 

◦ Při kabelizaci možno pokládat chráničky pro rychlý internet – dlouhodobé řešení – nově i 

vedení po VN 

 

ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

◦ Kůrovec = velké ekonomické ztráty na obecních lesích – žádosti o výsadbu 

◦ Boj se suchem – obnova vodních nádrží (rybníky) – odbahnění – Potěhy rybník – mají projekt 

◦ Obnova cest = prostupnost krajiny, naráží na způsob hospodaření – návaznost cest 

◦ Stromořadí a aleje  

◦ ÚSES – připraveny v KpÚ  - v plánu biokoridory   

◦ Zeleň v intravilánu  

◦ Obnova centrálních prostranství v obcích – povrchy – pěšiny, chodníky – Tupadly, připravit si 

projekt 

 

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

◦ Fungující odpadové hospodářství – AVE  

◦ Odpady – skládky Čáslav, hrozí zdražování a konec skládkování   

◦ ZEVO Opatovice n.L. – dopravně dostupnější  - chce to jednotný postup, rozhodnou velcí 

hráči KH, Čáslav 

◦ Bioodpad – Hostovlice kompostárna – končí udržitelnost projektu, Potěhy mají biopopelnice 

◦ Poplatky za odpady – možnost navýšení na 1200 Kč 

 

HROZBY 

◦ Nedostatek financí – RUD 

◦ Odpadové hospodářství 

◦ Nezájem o komunální politiku 

◦ Zánik drobných podnikatelů a služeb na venkově  

◦ Stále větší potřeba sociálních služeb v souvislosti se stárnutím populace   

◦ Nedostatek  lidských zdrojů 
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PŘÍLEŽITOSTI 

◦ Návrat obyvatel zpět na venkov v souvislosti s COVID 19 

◦ Lepší služby  

◦ Moderní a chytré technologie 

 

Po zasedání účastnící obdrželi karty projektových záměrů, do kterých mohou zaznamenat své 

plánované projekty pro období 2021 – 2027. 

Jednání řídil: Radek Tvrdík 

Zapsala: Iveta Marhanová 

 

 


